
Enhedslisten De Rød‐Grønne, i Aarhus Byråd 
Solveig Munk, solveig.munk@aarhus.dk, 21 28 54 97

FORESPØRGSEL til rådmanden for MTM  Den 28.5.2024 

I TV 2-dokumentaren ”Den Sorte Svane” er det kommet frem, at en nu fyret partner i 
ejendomsudviklingsselskabet 1927 Estate har været med til at bortskaffe flere tusind tons forurenet 
jord væk fra et af selskabets byggeprojekter i Vallensbæk. Bortskaffelsen har foregået på ulovlig 
vis.  
Se også: https://stiften.dk/erhverv/groentsagerne-er-selvlysende-aarhus-udvikler-kan-have-dumpet-
10-000-tons-forurenet-jord-hos-landmand

https://stiften.dk/erhverv/aarhus-udvikler-er-blevet-droppet-efter-afsloering-af-bandidos-relationer-
vi-er-ekstremt-paavirkede 

I den forbindelse vil jeg gerne have svar på følgende: 

1. Kan forvaltningen garantere at noget lignende ikke er sket med 1927 Estates byggeprojekter
i kommunen?

2. Kan forvaltningen garantere, at noget lignende ikke er sket i Aarhus kommune i forbindelse
med noget byggeri i det hele taget i de seneste år?

3. Hvis forvaltningen ikke kan det, hvilke skridt vil man så foretage sig for, at noget sådant
ikke kan ske fremover i kommunen?

4. Hvilke krav stiller forvaltningen til bortskaffelse af forurenet jord i byggetilladelser /
lokalplaner?

5. Hvilket tilsyn påhviler det kommunen at udføre med bortskaffelse af forurenet jord og
hvordan praktiseres det tilsyn?

6. Er der eksempler på at forvaltningen har grebet ind overfor ulovlig bortskaffelse af forurenet
jord?


